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Protokół Nr VIII/2019 
z sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia 21 maja 2019 roku 

 

Data i godzina spotkania 21 .05.2019 r.   godz. 10.30 - 11.30 
 

 Sekretarz Gminy Pani Wioletta Dobrzańska 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz 
Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 
Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego Pan Marek Lemieszek 
Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

Nieobecni : Radny Pan Tomasz Wyszomirski 
Radna Pani Adriana Żukowska 

 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Juchniewicz stwierdziła, że na 15 radnych obecnych 
jest 13 w związku z czym obrady są prawomocne.  
Nieobecni radni to Pan Tomasz Wyszomirski oraz Pani Adriana Żukowska. 
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż sesja jest nagrywana i osoby w niej uczestniczące 
muszą liczyć się z tym, że materiał może zostać upubliczniony. Dodała, iż sesja nadzwyczajna 
została zwołana z uwagi na pilny charakter spraw. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad: 
 
1/ Stwierdzenie prawomocności obrad 

2/ Podjęcie uchwał : 

 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy , a powstają odpady komunalne oraz warunków i trybu składania deklaracji 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki 
letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

3/ Sprawy różne 

Radni 13 głosami „za” przyjęli proponowany porządek obrad. 
 
Przebieg głosowania : 

„za” : 13  radnych :, Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara,  
 Dziemiela Wiesław, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia, Katiuszyn  
 Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, Pietkiewicz Iwona,  

Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew, Tomasik Mirosław 
   „przeciw”  :   0 radnych :  

    „wstrzymało się” :   0 radnych;    
 
 
Ad.pkt. 1 Podjęcie uchwał  
 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy , a powstają odpady komunalne oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
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pomocą środków komunikacji elektronicznej 

Kierownik Referatu Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż przygotowany projekt uchwały jest 
kontynuacją wcześniej podjętej uchwały dotyczącej odbioru przez Gminę Kętrzyn odpadów z 
nieruchomości niezamieszkałych. Na podstawie tych deklaracji, które zostaną przyjęte przez 
Radę Gminy mieszkańcy będą wnosić opłatę za gospodarowanie odpadami oraz w przypadku 
braku opłaty będzie prowadzona odpowiednia egzekucja w celu jej uiszczenia. Przygotowane 
projekty uchwał oprócz samego wzoru deklaracji określają również sposób jej wnoszenia oraz 
termin. Deklaracje mogą być wnoszone tradycyjnie w formie papierowej do Urzędu Gminy 
Kętrzyn lub w formie elektronicznej. Termin składania deklaracji, zgodnie z projektem uchwały 
wynosi 14 dni - od nieruchomości lub 14 dni od zaistnienia zmian skutkujących zmianą 
wysokości opłaty. Przygotowane deklaracje stanowią załącznik do projektu uchwał - są one w 
formie papierowej a także w formacie XML, który jest elektroniczną formą zapisu wzoru 
deklaracji i będzie zamieszczony na platformie e-puap w celu umożliwienia składania deklaracji 
w formie elektronicznej.  

Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż w deklaracji w punkcie 2 ppkt 1 jest zapis, że 
właściciel nieruchomości ma obowiązek zgłosić się w ciągu 14 dni od momentu powstania 
odpadów. Zważywszy na to, że ten zapis jest nieścisły i pozwalający na to, aby tej deklaracji nie 
składać, czy nie ma innej możliwości żeby zgłaszać tą deklarację w innym terminie ? 

Kierownik Pan Marek Lemieszek wskazał, iż w przypadku nieruchomości niezamieszkałych 
opłatę wnosi się za każdy miesiąc, w którym na nieruchomości powstają odpady -  właściciel 
musi zadeklarować, że w danym miesiącu powstają odpady. W deklaracji są do zakreślenia 
miesiące, które należy wskazać i za te miesiące wnosi się opłatę zgodnie z deklaracją. Wnoszenia 
opłaty za cały okres nie da rady ustalić - ustawowo powinno wnosić się opłatę za miesiąc, w 
którym powstawały odpady.  

Radny Pan Mirosław Tomasik wskazał, iż uważa, że taki zapis powoduje to, że właściciele nie 
będą składać tych deklaracji. Dodał, iż pomyślałbym nad tym, żeby zmienić ten zapis ponieważ 
teraz  daje on duże pole manewru, żeby te odpady lądowały nie tam gdzie powinny.  

Radna Pani Renata Olechnowicz wskazała, że są przypadki kiedy na jednej nieruchomości 
znajdują się na przykład trzy domki letniskowe. Czy właściciel nieruchomości będzie składał 
trzy deklaracje czy też jedną deklaracje na trzy domki letniskowe?  

Kierownik Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż o tym mówi pozycja 44 w deklaracji -  liczba 
domków letniskowych lub innych nieruchomości. Jest też inna deklaracja, gdzie podaje się liczbę 
domków x  stawka ryczałtowa.  

Radna Pani Renata Olechnowicz zauważyła, że jeżeli właściciel ma trzy nieruchomości- mówi tu 
konkretnie o Martianach- to według tego co podjęliśmy wcześniej ten właściciel będzie musiał 
wnosić trzy deklaracje, bo ma odrębnie na trzech różnych działkach nieruchomości. Jak taka 
osoba składa deklaracje, jeżeli nie może przebywać w trzech miejscach naraz? 

Kierownik Pan Marek Lemieszek zauważył, iż w deklaracji podaje się adres działki, czyli gminę, 
miejscowość i numer działki. Jeżeli są to różne działki to musi być złożona deklaracja na każdą 
działkę.  

Radny Pan Mirosław Tomasik spytał, czy taka osoba składa trzy deklaracje, czy wpisuje 3 działki 
do jednej deklaracji? 

Kierownik Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż na nieruchomość może być jedna działka zgodnie z 
księgą wieczystą. Może być też kilka działek więc to większego znaczenia nie będzie miało.  



Protokół z sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Kętrzyn z dnia 21 maja 2019 roku Strona 3 
 

 

Radny Pan Mirosław Tomasik wskazał, iż uważa, że będzie miało to znaczenie w ilości opłat 
wnoszonych- jeśli jest jedna działka, a tam są utworzone trzy działki na których stoi 
nieruchomość? 

Kierownik Pan Marek Lemieszek wskazał, iż w przypadku domków  jest to opłata za każdy 
domek.  Jeżeli potraktuje ktoś działkę rekreacyjną, na której nie ma domku jako jedną 
nieruchomość albo działkę jako nieruchomość składającą się z trzech działek to powinna być 
deklaracja oddzielnie na każdą działkę.  

Sekretarz Gminy Pani Wioletta Dobrzańska wyjaśniła, iż chciałaby nawiązać jeszcze do pytania 
Pana Mirosława Tomasika - tutaj nie mówimy o nieruchomościach niezabudowanych. 
Pamiętajmy, że w poprzedniej uchwale podejmowanej w ubiegłym miesiącu były wyłączenia. 

Kierownik Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż były wyłączenia -  nieruchomości użytkowane 
przez jednostki organizacyjne Gminy Kętrzyn, cmentarze, działki niezbudowane na terenie 
ogrodów działkowych i działki niewyposażone w altany na terenie ogrodów działkowych. To są 
te cztery punkty wyłączone, a pozostałe działki czy są zabudowane czy niezabudowane a 
powstają odpady to podlegają pod deklaracje.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały a następnie poddała go pod głosowanie.  
Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 
 

Nr VIII/55/2019 w sprawie 
ustalenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości, na 
których nie zamieszkują 
mieszkańcy , a powstają odpady 
komunalne oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą 
środków komunikacji 
elektronicznej (zał. Nr 2 ) 

Przebieg głosowania : 
„za” : 13 radnych :, Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara,  
 Dziemiela Wiesław, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia, Katiuszyn  
 Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, Pietkiewicz Iwona,  

Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew, Tomasik Mirosław,  
   „przeciw”  :   0 radnych :  

    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
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Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na których znajdują się 
domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku oraz warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

Kierownik Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż uchwała dotyczy deklaracji wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, ale w przypadku nieruchomości gdzie znajdują się 
domki letniskowe i nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno wypoczynkowe, projekt 
uchwały określa terminy składania deklaracji.  Wzór jest nie co inny w tym przypadku - 
ponieważ stawka jest ryczałtowa i wnoszona jest za cały rok, wzór deklaracji po przyjęciu 
będzie stanowił podstawę do przyjęcia opłaty przez właściciela nieruchomości i później do 
przeprowadzenia egzekucji tej opłaty przez Gminę Kętrzyn.  

Radny Pan Mirosław Tomasik spytał, czy w związku z tym, że wejście tej uchwały wprowadzi 
obowiązek ponoszenia opłat przez mieszkańców to czy opłata będzie wnoszona proporcjonalnie 
do okresu? 

Kierownik Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, że zgodnie z przyjętą uchwałą opłata będzie 
wnoszona w dwóch ratach -  za okres do końca czerwca, a później do końca roku. Od 1 lipca 
wchodzi w życie system odbierania odpadów przez Gminę Kętrzyn, także cała druga rata od 
początku lipca do końca roku będzie do wniesienia.  

Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż właściciel nieruchomości będzie miał obowiązek 
regulowania opłaty za odbiór.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały a następnie poddała go pod głosowanie.  
Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 
 

Nr VIII/56/2019 w sprawie 
ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, składanej przez 
właścicieli nieruchomości, na których 
znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część 
roku oraz warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej (zał. Nr 2 ) 

Przebieg głosowania : 
„za” : 13 radnych :, Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara,  
 Dziemiela Wiesław, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia, Katiuszyn  
 Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, Pietkiewicz Iwona,  

Rodak Katarzyna, Rutkowski Zbigniew, Tomasik Mirosław,  
   „przeciw”  :   0 radnych :  

    „wstrzymało się” :   0 radnych;   
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Pkt. 3 Sprawy różne : 

1/ Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, iż w dalszym ciągu trwają prace z udostępnieniem 
możliwości kwestowania na rzecz pogorzelców. Możemy już dokonywać wpłat na konto fundacji 
Era. Po spotkaniu wszyscy zadeklarowaliśmy się do aktywnego włączenia się w zbiórkę 
puszkową również w porozumieniu z innymi społecznikami, którymi są sołtysi. Mam nadzieje, 
że to jest dalej aktualne. 

2/ Radny Pan Mirosław Tomasik wskazał, iż w miejscowości K. trwa budowa ciągu 
komunikacyjnego przy oborze. Budzi to zdecydowany sprzeciw mieszkańców. W tym roku 
występowałem do Inspektora Nadzoru Budowlanego z prośbą o przeprowadzenie kontroli - 
taka kontrola została przeprowadzona i dostałem informacje, że zostało wszczęte postępowanie 
administracyjne.  Wiem że Urząd Gminy Kętrzyn też występował do Inspektora nadzoru 
budowlanego z wnioskiem o przeprowadzenie kontroli. Radny porosił,  aby Pani Sekretarz 
wyjaśniła jak postępować i jakie zostały podjęte działania. To sprawa bardzo bulwersująca dla 
mieszkańców i nie wiemy jak z mieszkańcami mamy dalej postępować, a będziemy z tym 
walczyć ponieważ jest to uciążliwe dla mieszkańców.  

Sekretarz Gminy Kętrzyn Pani Wioletta Dobrzańska wyjaśniła, iż na dzień dzisiejszy nie 
otrzymaliśmy z nadzoru budowlanego żadnego pisma jak zakończyło się postępowanie. 
Dostaliśmy informacje od Starosty, że została uchylona decyzja na pozwolenie budowy tych 
ciągów komunikacyjnych i tylko taką informację posiadamy. Sprawdzimy dlaczego do nas nie 
dotarła i czy jest możliwość uzyskania informacji z nadzoru budowlanego. Natomiast jak dobrze 
pamiętam na etapie kiedy Państwo zgłaszaliście problem do nas była mowa o możliwości 
wystąpienia mieszkańców mających wątpliwość co do tego dlaczego nie zostali uznani za stronę. 
Była mowa o tym, aby wystąpić o stwierdzenie nieważności decyzji i pamiętam, że była również 
rozmowa o tym że to Państwo mieli tego dokonać . Jutro będzie Pan Mecenas więc upewnię się 
jak powinniśmy postąpić.  

Radny Pan Mirosław Tomasik wyjaśnił, że faktycznie była taka informacja odnośnie wniesienia 
do SKO odwołania z uwagi na rażące naruszenie prawa w tej decyzji.  Wydawało się, że w 
związku z dużymi nieprawidłowościami Powiatowy Inspektor załatwi tę sprawę. Wracając do 
tego co powiedziała Pani Sekretarz - Starosta uchylił decyzję, w związku z tym moje pytanie jest 
takie : czy po uchyleniu decyzji należałoby wystąpić z kolejnym wnioskiem czy też tylko 
dostosować dokumentację do tego co zostało zrobione? 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, iż w tej chwili nie potrafi odpowiedzieć czy powinno być ponowne 
wystąpienie z wnioskiem o wydanie decyzji o warunkach zabudowy. Wydaje się że ta decyzja 
działa niezależnie od decyzji o pozwoleniu na budowę, ale sprawdzi  to i udzieli informacji w 
tym zakresie.  

3/ Radna Pani Beata Bohdanowicz wskazała, że chciałaby zaproponować, by w przypadku kiedy 
fundusz sołecki nie został do końca wykorzystany przeznaczyć części środków na nasze 
ochotnicze straże pożarne- na uzupełnienie munduru i wyposażenie . 

Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż fundusz sołecki jest za mały finansowo i 
objętościowo żeby wyposażyć straże. Ważne żebyśmy przejrzeli budżet wspólnie z Panią 
Sekretarz, z Panią Skarbnik i z Panem Wójtem i poszukali pieniędzy na zabezpieczenia dla 
mieszkańców, na hydranty, na uzupełnienie straży. Myślę, że te pieniądze z funduszu sołeckiego 
są za małe aby cokolwiek zmienić.  
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Radna Pani Beata Bohdanowicz zauważyła, iż prośba  jest  luźna i nie ma żadnego przymusu. 
Sama uważa, że dużych pieniędzy nie musimy wpłacać, ale zawsze na pewno by to jakoś 
wspomogło naszą straż.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Kętrzyn zauważyła, iż temat był poruszany pomiędzy Radnymi i 
rozmawialiśmy, że w ramach wolnych środków, niezagospodarowanych jeśli jakaś inwestycja 
będzie kosztowała mniej niż planowaliśmy to wtedy na zasadzie dobrowolności a nie przymusu 
moglibyśmy porozmawiać o tym, aby wesprzeć działania Gminy naszymi wspólnymi pieniędzmi, 
jeśli sołtysi, Radni, Rada Sołecka taką decyzję podejmą.  

4/ Radna Pani Renata Olechnowicz wskazała, iż jak wiemy polityką zatrudnieniową zajmuje się 
Wójt Gminy Kętrzyn. Radna wskazała, że chodzi jej konkretnie o zatrudnienie pań 
świetlicowych. Po terenie gminnym krążą takie informacje, że to Radni zdecydowali najpierw 
żeby Panie pracowały na 1/2 etatu, a później jakby po konsultacji z Wójtem Paniom zostały 
zwiększone umowy na ¾ etatu. Radna chciałaby się dowiedzieć czy komisję Rady Gminy 
podejmowały taką decyzję o zmniejszeniu etatów dla Pań świetlicowych, gdyż ma od kilku osób 
taką informację i chciałaby dowiedzieć się dlaczego zostały zmniejszone etaty jeżeli świetlice 
działają bardzo prężnie? Świetlice wpisują się w różne inicjatywy na rzecz naszych małych 
społeczności, ale również większych typu dożynki itp. Jaki czynnik zdecydował o tym, że zostało 
zmniejszone tym Paniom do ¾ etatu?  

Sekretarz Gminy Kętrzyn wskazała, że nic na ten temat nie wie i nie słyszała żadnych rozmów. 
Nie wie też, czy Komisje rozmawiały na ten temat. Czynnikiem, który miał wpływ na 
zmniejszenie etatów był przede wszystkim finansowy, ale spróbuję się pochylić nad tym 
tematem i przedyskutować to z Panem Wójtem.  

Radny Pan Wiesław Dziemiela zauważył, że nie wszystkie świetlice działają na 100%, więc 
uważa zmniejszenie etatu za słuszne.  

Przewodnicząca Rady Gminy zauważyła, iż nie wszystkie świetlice pracowały w równym 
wymiarze godzin i to było wcześniej też zweryfikowane i dostosowane do potrzeb.  

Radna Pani Renata Olechnowicz wskazała, iż radny bierze pod uwagę tylko swoją świetlicę 
natomiast nie zna potrzeb sołectwa Biedaszki. Uważa, że na terenie jej sołectwa, a jest to 
sołectwo drugie pod względem wielkości na terenie Gminy Kętrzyn, świetlicowe powinny mieć 
cały etat i takie jest jej zdanie.  

Przewodnicząca Rady Gminy Kętrzyn wyjaśniła, iż w niektórych świetlicach jest taka potrzeba. 
Jeśli chodzi o nasze wspólne sprawy przyłączam się do słów Pani Renaty Olechnowicz, że byłoby 
jak najbardziej wskazane aby świetlica była otwarta przez osiem godzin. Ograniczenie etatu 
spowodowały środki finansowe, ale nie czuje się upoważniona do udzielania głosu na ten temat.  

5/ Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż na ostatnim posiedzeniu Komisji, Pani 
Przewodnicząca złożyła wniosek żeby to Komisja zajęła się stanem dróg i chodników, w związku 
z tym mam pytanie - czy Pani Przewodnicząca podtrzymuje dalej ten wniosek, bo nie widzę żeby 
któraś z komisji wyrażała chęć do zajęcia się tym tematem?  

Przewodnicząca Rady Gminy Kętrzyn wyjaśniła, że tak, podtrzymuje ten wniosek. Jestem w 
kontakcie z przewodniczącym Komisji Rolnictwa i to nie jest jedyna sprawa, którą zajmuje się ta 
komisja. Przewodnicząca Rady przypomniała również,  że prosiła aby Radni i Sołtysi obejrzeli 
swoje drogi- te które zostały nowo wybudowane, również chodniki  .  
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Radny Pan Mirosław Tomasik wskazał, że w związku z tym, że Komisje podlegają Radzie i to 
Rada może zlecić Komisji inne działanie proponuje poddać pod głosowanie ten wniosek - żeby 
było to oficjalne i żeby Komisja mogła się tym zająć. Dodał, że statut mówi jasno i wyraźnie, że to 
Rada zleca Komisji zajęcie się sprawą, więc prosi o poddanie tego wniosku pod głosowanie.  
Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wniosek radnego Pana Mirosława 
Tomasika  aby Komisja Rolnictwa i Usług zajęła się stanem dróg i chodników.  
 
Radni 12 głosami „za”  zatwierdzili wniosek radnego. 
 
Przebieg głosowania : 

„za” : 13 radnych :, Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara,  
 Dziemiela Wiesław, Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia, Katiuszyn  
 Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Olechnowicz Renata, Pietkiewicz Iwona,  

Rodak Katarzyna, Tomasik Mirosław,  
   „przeciw”  :   0 radnych :  

    „wstrzymało się” :   1 radny : Rutkowski Zbigniew;   
 
6/Radny Pan Mirosław Tomasik wskazał, że na poprzedniej sesji składałem wniosek dotyczący 
ustawienia tablicy informacyjnej w miejscowości Katkajmy. Mieszkańcy dopytują co będzie z tą 
tablicą i ja również chciałbym wiedzieć na jakim etapie są prace z tym związane.  

Kierownik Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż tablica pojawi się w najbliższym czasie.  

 
Protokół zakończono i podpisano. Protokół zawiera 7 stron oraz  3 załączniki. 
 
 
 
 

Protokołowała :               Przewodnicząca Rady Gminy  
 

    Inspektor ds. obsługi rady              Teresa Marzena Juchniewicz 
              Jagoda Pyrka    

 

 


